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Састанак:  Трећи састанак Комисије за праћење примене Правила о раду  

   тржишта електричне енергије 

 

Место одржавања: ЈП „Електромрежа Србије“, Војводе Степе 412, Београд, сала 222 

 

Датум одржавања: 12.02.2015. године 

 

Присутни:  Владимир Јанковић, ЈП ЕМС, председник Комисије 

   Слободан Стаменов, ПД ХЕ ЂЕРДАП 

Радисав Матић, ПД ДРИМСКО-ЛИМСКЕ ХЕ 

Радоје Радојковић, СЗР МХЦ „РАДОШИЋСКА РЕКА“ 

Никола Ненадић, ПД ЕЛЕКТРОСРБИЈА (присуствовао састанку 

уместо Владимира Миленовића) 

Јован Чарнић и Мирослав Бачлић, ПД ЕЛЕКТРОВОЈВОДИНА 

(присуствовали састанку уместо Момчила Шешлије) 

Зоран Јеремић, ПД ЕПС СНАБДЕВАЊЕ 

Златко Хузејровић, ХСЕ 

Јовица Вранић, ЈП ЕПС (присуствовао састанку уместо Миладина 

Басарића) 

Маја Рашовић, EFT TRADE (присуствовала састанку уместо 

Борислава Крстића) 

Миленко Вуковић, БЕОГРАДСКЕ ЕЛЕКТРАНЕ (присуствовао 

састанку уместо Слободана  Џунића) 

Небојша Лапчевић, ЈП ЕМС 

Иве Ђинђић Ћосић, ЈП ЕМС  

Дејан Стојчевски, ЈП ЕМС 

Марко Јанковић, ЈП ЕМС 

Аца Вучковић, Агенција за енергетику РС  

Марија Пјевовић, ЈП ЕМС, секретар Комисије 

Одсутни:  Бранка Милутиновић, БЕОГРАДСКИ ВОДОВОД И 

КАНАЛИЗАЦИЈА 

Срђан Суботић, ЈП ЕМС 
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За састанак је предложен следећи Дневни ред: 

 

1. Усвајање Дневног реда 
2. Промене  у моделу тржишта уведене новим Законом о енергетици 
3. Преглед неопходних измена и допуна Правила о раду тржишта електричне 

енергије, рокови за примену   
4. Разно 

 
 

1. В. Јанковић је на почетку састанка саопштио да је након одржавања претходне седнице 
Комисије за праћење примене Правила о раду тржишта електричне енергије (у даљем тексту: 
Комисија), у складу са дописом ПД Електросрбија као нови члан Комисије и представник 
оператора дистрибутивних система номинован  директор Дирекције за трговину електричном 
енергијом Владимир Миленовић уместо бившег члана Зорана Милашиновића. 

Уз позив за састанак члановима Комисије и представнику АЕРС који учествује у раду Комисије, 
достављен је следећи предлог Дневног реда: 

1. Усвајање Дневног реда 
2. Промене  у моделу тржишта уведене новим Законом о енергетици 
3. Преглед неопходних измена и допуна Правила о раду тржишта електричне енергије, 

рокови за примену   
4. Разно 

 

Предложен Дневни ред је усвојен без промена. 

 

 

2. У уводном делу ове тачке дневног реда В. Јанковић је присутнима на састанку представио 
измене Закона о енергетици и детаљније објаснио како те измене утичу на модел тржишта 
електричне енергије.  

Током дискусије отворена су следећа питања:  

• И. Ђинђић Ћосић је указала на недостатак дефиниције више силе у члану 165. Закона 
о енергетици и потребу да се она дефинише како би учесници на тржишту знали на шта 
се она тачно односи. 

- В. Јанковић је навео да је виша сила дефинисана у Правилима за расподелу 
прекограничних преносних капацитета на основу дефиниција датих у европским 
регулативама, али да ју је потребно редефинисати. 

• М. Рашовић је тражила објашњење шта обухватају кључни тржишни подаци и на који 
начин ће се ти подаци објављивати. 

- Д. Стојчевски је навео да ће се поред енергетских објављивати и комерцијални подаци 
који ће укључивати количине, али не и цене. Такође, размишља се да се једино 
објављују цена из понуда балансне енергије. Ови подаци неће бити доступни широј 
јавности већ само надлежном телу које ће те податке у агрегираној форми или на 
посебан начин маркиране јавно објављивати. 

• М. Вуковић  је питао да ли ће и купци бити у обавези да достављају одређене податке. 

- Д. Стојчевски је навео да ће сваки купац преко 100 MW одобрене снаге бити дужан да 
доставља потребне податке. 

• М. Вуковић је питао како се резервно снабдевање уклапа у Закон о јавним набавкама и  
шта се дешава у случају неуспелих јавних набавки. 
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- Д. Стојчевски је обајснио да је за то питање потребно додатно тумачење како би се сви 
случајеви могли покрити изменама и допунама Правила о раду тржишта електричне 
енергије. 

• Н. Ненадић је скренуо пажњу да у Закону о енергетици у вези са обуставом испоруке 
електричне енергије није јасно дефинисан крајњи купац, односно да није јасно да ли се 
под крајњим купцем подразумева корисник мерног места или закупац. 

• М. Јанковић је указао да је потребно прилагодити и Правила о промени снабдевача због 
изласка домаћинстава и малих купаца на тржиште електричне енергије 

• З. Јеремић је тражио додатно објашњење процедуре за потписивање уговора о 
резервном снабдевању купцу коме је истекао уговор о потпуном снабдевању. 

- И. Ђинђић Ћосић ја дала тумачење да је резервни снабдевач дужан да у року од 8 
дана од тренутка када купцу електричне енергије истекне уговор о потпуном 
снабдевању, достави уговор за резервно снабдевање који може трајати најдуже 60 дана 
и има ретроактивно дејство. Купац има рок од 8 дана да потпише уговор. Уколико се 
уговор не потпише, резервни снабдевач је у обавези да обевести оператора система 
како би се купац искључио са мреже. 

 

Закључено је да је због измена Закона о енергетици неопходно у знатној мери изменити и 
допунити Правила о раду тржишта електричне енергије . 

 
 
3.  У тачки 3 Дневног реда В. Јанковић је припремио преглед области у којима су неопходне 
измене и допуне Правила о раду тржишта електричне енергије и позвао чланове Комисије да 
изнесу своје предлоге. 
 
Током презентације отворена су следећа питања:  

• М. Рашовић је отворила питање обезбеђивања инстумената плаћања (револвинг 
банкарске гаранције и наменски депозит). 

- В. Јанковић је навео да је нопходно размотрити све предлоге за побољшања у овој 
области и да би било најбоље доставити предлоге у писаној форми, као да би требало 
водити рачуна о равноправности страних и домаћих компанија.  

- М. Рашовић је навела примере како је овај проблем решен у суседним земљама. 

• Н. Ненадић је указао на проблем немогућности промене трајања уговора без захтева 
снабдевача и благовременог обавештавања купаца и оператора система о променама. 
- М. Јанковић је навео да би као посебан случај у Правилима о промени снабдевача 
требало обрадити и случај истека уговора о снабдевању. 
 

Закључено је да чланови Комисије у сарадњи са осталим члановима групације у чије су име 
изабрани и представник АЕРС доставе мишљења, ставове и предлоге промена Правила  о 
раду тржишта електричне енергије председнику Комисије до краја марта текуће године ради 
достављања материјала осталим члановима Комисије. 

Нова Правила о раду тржишта електричне енергије би требало очекивати до краја текуће 
године. 

 

 

4.  У тачки 4 Дневног реда В. Јанковић је подсетио да Комисији истиче мандат почетком јуна, 
па ће у складу са Пославником о раду Комисије, председник Комисије дописом обавестити 
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учеснике на тржишту о њиховом праву на одређивање новог или задржавање постојећег члана 
Комисије. 
У тачки 4 Дневног реда отворена су следећа питања: 
 

• М. Рашовић је питала када би било могуће очекивати отварање берзе електричне 
енергије. 
- Д. Стојчевски је одговорио да би по плану требало да буде 1.новембар или 1.децембар 
2015. у зависности од тога када ће се усвојити неопходне измене и допуне Закона о ПДВ. 

 
 
 

 

 

     Записник сачинио: 

 

Владимир Јанковић 

 
              
Прилози: 
 

- Верификовани списак чланова Комисије 
- Презентација о неопходним изменама и допунама Правила о раду тржишта електричне 

енергије из 3. тачке дневног реда 
 


